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A 30-year-old man presented with complaints of rapid fatigue and shortness of breath during physical exertion. 
The patient has a history of rheumatic heart disease. Objective findings include sharp pallor of the skin; rapid collapsing pulse; blood pressure 180/50 mm Hg; noticeable brain concussion, synchronous with contractions of the heart; positive angioedema capillary pulse; pulsation of the carotid arteries. The apex beat is shifted down and to the left, high and diffused. The left border of the heart is sharply expanded to the left. Chest x-ray has revealed the aortic configuration of the heart. The liver and spleen are not enlarged.
Questions:
1. What diagnosis can you suspect?
2. What data will you get from auscultation of the heart and blood vessels?
3. Will the boundaries of absolute cardiac dullness change?
4.  What is the stage of heart failure in this patient?
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 Мужчина, 30 лет обратился к врачу с жалобами на быструю утомляемость и одышку при физической нагрузке. 
У пациента в анамнезе  имеется ревмокардит. Объективно у пациента: имеется резкая бледность кожных покровов. Пульс скорый, высокий. артериальное давление 180/50 мм рт. ст. Заметно сотрясение мозга, синхронное с сокращениями сердца, положительный капиллярный пульс Квинке, пульсация сонных артерий. Верхушечный толчок смещен вниз и влево, высокий разлитой. Левая граница сердца резко расширена влево. При рентгеноскопии грудной клетки определяется аортальная конфигурация сердца. Печень и селезенка не увеличены.
Вопросы:
1. Скажите Ваш предположительный диагноз? 
2. Скажите, какие данные Вы получите при аускультации сердца и сосудов?
3. Скажите, будут ли изменяться границы абсолютной сердечной тупости?
4. Определите стадию сердечной недостаточности.
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